
teti se imamo zahvaliti, da se je uspešno preprečilo 
razširjanje raznih vojnih nalezljivih bolezni. Jetič
: .h vojnih oseb je sedaj 45.000, invalidov pa, 200.000. 
Od vseh ranjencev se jih 85% zopet porabi za voj
no službo. 10% jih je sposobnih za delo, 5% je pa 
takih, ki so res invalidi. V raznih vojaških bolnijš
nicah je zaposlenih 7000 sester in 15.000 strežnic. 
Vojnih vjetnikov se nahaja, v naši državi 10.000 ča
stnikov in 1,750.000 mož. Zanimivi so sicer ti podat
ici, toda Še bolj bi bili zanimivi, ako bi nam bil voj
ni minister tudi povedal, koliko naših vojakov je pa
dlo in koliko se jih nahaja v vojnem vjetništvu. A 
hvaležni bi mu tudi bili, ako bi nam bil povedal, ka
ko se vojaški oproščenei porazdelijo na Slovane, na 
kmetsko in meščansko prebivalstvo. Ako bi nam bil 
to povedal, bi mi Jugoslovani in naš jugoslovanski 
kmet ne bil na prvem, ampak prav na zadnjem me
stu, pač pa bi prednjftCil plede števila padlih in ra
njenih. 

V d r ž a v n i z b o r n i c i se je v sredini seji i 
nadaljevala razprava o nagodbi z Ogrsko. Češki so
cialdemokraški poslanec Tušar je podal izjavo, da j 
v češkem narodu ni nobene stranke, ki bi si ne že i 
lela samostojne države, s katero bi bili tudi združe1 
ni poltretji milijon Slovakov, ki se nahajajo pod j 
madžarskim jarmom na Ogrskem. Ko je še govoril ] 
ministrski predsednik o uvozu živine in mesa iz ino I 
zemstva, se je vršilo glasovanje o nagodbi. Zborni ■ 
ca je s 188 glasovi proti 165 glasovom sprejela za ! 
konsko predlogi o nagodbi. Proti nagodbi so glaso i 
vali Cehi, Jugoslovani in socialni demokratje. Ru ! 
sini so pa pred glasovanjem zapustili zbornico. Pri
hodnja seja bo sklicana pismenim potom. — V isti 
seji je tudi bilo vloženih več vprašanj, predlogov in ] 
interpelacij. Poslanec dr. Verstovšek je stavil pred i 
log, v katerem poziva vlado, da naznani zbornici vse i 
tajne dogodbe in naredbe glede izvažanja živine in j 
mesa ter vse tajne pogodbe v zadevi nagodbe med I 
Avstrijo in Ogrsko. Pozival je nadalje vlado, da sto I 
ri odločne korake pri ogrski vladi, da se prebival j 
sivo enakomerno oskrbi z živili, da se zopet uposta '] 

vi popolna prometna prostost med obema državnima 
polovicama. V drugi svoji interpelaciji je pozival vla
do, da se zgradi železniška proga Krapina do šta
jerske meje in zveze s pro£0 Grobelno—Rogatec, in 
še več drugih železniških prog ter končno zahteval, 
da se napravijo ugodnejše železniške zveze na pro
gi Zidanmost—Zagreb. — Poslanci dir. Verstovšek, 
Pišek in Roškar so stavili interpelacijo do ministra 
za ljudsko prehrano v zadevi rekvizicij na Slovens
kem Štajerskem, ker se prebivalstvu ne pusti zado
stne množine žita. Interpelacija poziva ministra, naj 
da političnim oblastim stroga navodila, da se mora 
pustiti kmetu prepisana množina Žita za preskrbo de
lavcev. — Poslanec dr. Benkovič in tovariši so sta ! 
vili interpelacijo, v kateri zahtevajo, da se Štajers
ka in Kranjska izloči iz vojnega ozemlja in da se 
vsled tega odpravi cenzura pisem, brzojavk in dru j 
gih poštnih pošiljatev, kar sedaj močno ovira pro
met, da se odpravijo razne prometne težkoče na že
leznicah in da se zboljšajo razmere glede preskrbe 
prebivalstva.. — V d! o 1 e g n c i j n h : vojnem 
odseku imel vojni minister govor, v katerem je podal 
sliko o stanju in razvoju naše armade tekom vojne. 
Omenil je veliko delo za armado v zaledju ter na
glašnl.da je armada sedaj z vsem potrebnim dovolj 
preskrljena. Nadalje je navajal, da je sedaj v naši | 
državi 154 milijona vojaščine oproščenih. V vojno slu ] 
žbo je bilo poklicanih 10.000 zdravnikov. Naši sani I 

Državni zbor. 


